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Protokół nr 31/2021 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego 

w dniu 22 kwietnia 2021 r. w godz. od 1530 do 1620 w sali 26 

w  Urzędzie Miejskim w  Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość. 

 
Obecni członkowie Komisji Finansowo-Budżetowej:   

1. Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji 

2. Bogdan Bezdziecki 

3. Sylwester Cimochowski 

4. Jacek Niedźwiedzki 

5. Anna Ruszewska 

6. Sławomir Sieczkowski  

 

Nieobecni  

1. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta Suwałk 

4. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. Architektury  

5. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geodezji i Gosp. Nieruchomościami 

6. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydz. Spraw Społecznych 

7. Jarosław Lebiediew – Prezes ZBM TBS Sp z o.o. 

8. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków         

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Andrzej Turowski powitał zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został 

przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni chcą wnieść jakieś uwagi. 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 30/2021 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 marca 2021 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku  

o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa  

na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącym Towarzystwie Budownictwa 

Społecznego Zarząd Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS sp. z o. o.  

3. Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca”.  

4. Informacja o dotacjach udzielonych w 2020 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 
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się na terenie Miasta Suwałki.  

6. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta 

na 2022 rok.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako 

części budżetu miasta na 2022 rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za korzystanie z systemu roweru publicznego w mieście 

Suwałki pn. SUWER.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej pierzei ulicy Wigierskiej, od ulicy 1 Maja do ulicy Utrata  

w Suwałkach.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu produkcyjno-usługowego przy ulicy Północnej w Suwałkach. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok.   

12. Wolne wnioski.  
 

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 30/2021 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 marca 2021 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku  

o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa  

na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącym Towarzystwie Budownictwa 

Społecznego Zarząd Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS sp. z o. o.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Jarosław Lebiediew przedstawił projekt uchwały wraz z wnioskiem, który wynika  

ze zmienionej Ustawy, którą powołano Rządowy Fundusz Rozwoju Mieszkalnictwa  

na sfinansowanie działania polegającego na objęciu przez Miasto Suwałki udziałów  

w istniejącym Towarzystwie Budownictwa Społecznego Zarząd Budynków Mieszkalnych  

w Suwakach TBS Spółka z o.o. Przedsięwzięcie inwestycyjne, którego ma dotyczyć wsparcie 

jest związane z realizacją budowy wielorodzinnego budynku mieszkalnego na wynajem wraz 

z infrastrukturą towarzyszącą na nieruchomości przy ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach. 

Pan Prezes dodał, że im więcej grantów, tym czynsz najmu będzie mniejszy.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

złożenie wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa 

na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącym Towarzystwie Budownictwa 

Społecznego Zarząd Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS sp. z o. o.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad pkt. 3 

Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca”.  

– Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Bogdan Bezdziecki czy można wprowadzić takie rozwiązanie, aby karta mieszkańca stała się 

dokumentem identyfikującym w miejskich spółkach i uprawniała do skorzystania z tych usług 

miejskich spółek? Czy można byłoby okazując ww. kartę mieszkańca identyfikować się jako 

osobę, która ma uprawnienia do skorzystania z usług miejskich spółek, np. w PGO przy 

wywozie śmieci.   

 

Czesław Renkiewicz zadeklarował, że przyjrzy się ww. kwestii i przyjmuje ten wniosek 

radnego B. Bezdzieckiego. Dodał, że trzeba przyjrzeć się czy nie wprowadzić korekty zapisów 

dotyczących zasad funkcjonowania przodka w PGO.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca”, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o dotacjach udzielonych w 2020 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki.  

– Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Informacja o dotacjach udzielonych w 2020 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymał się od głosu               – 0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta 

na 2022 rok.  

– Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta 

na 2022 rok, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako 

części budżetu miasta na 2022 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie 

Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 2022 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za korzystanie z systemu roweru publicznego w mieście 

Suwałki pn. SUWER.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Czesław Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, informując jednocześnie, że zgodnie  

z ustawą o gospodarce komunalnej organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego 

postanawiają o wysokości cen i opłat lub o sposobie ustalania cen i opłat za usługi komunalne 

o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 
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publicznej jednostek samorządu terytorialnego. Uprawnienia te organy stanowiące mogą 

powierzyć organom wykonawczym tych jednostek, w związku z tym ustali opłaty  

za korzystanie z systemu roweru publicznego. Poinformował, że system ruszy od dnia  

1 czerwca br., jednocześnie zgodnie z umową Operator – Wykonawca będzie zajmował się 

kompleksową obsługą i zarządzaniem systemu roweru miejskiego przez 3 lata i otrzymywał z 

tego tytułu wynagrodzenie od Miasta Suwałki. Ponadto Operator będzie pobierał  

i ewidencjonował od użytkowników systemu roweru miejskiego opłaty za korzystanie  

z rowerów zgodnie z ustaloną przez Miasto Suwałki taryfą, a następnie przekazywał 

pozyskane środki finansowe za faktyczne wykonane przejazdy przez użytkowników na konto 

Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

 

Sławomir Sieczkowski wyraził swoją opinię w sprawie przekazania uprawnień przez radnych 

na rzecz Prezydenta. Zapytał czy radni nie mogą pochylić się nad określeniem wysokości ww. 

stawek?  

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że nie oczywiście nic nie stoi na przeszkodzie, aby stawki 

ustalili radni.  

 

Andrzej Turowski dodał, że po przedstawieniu projektu uchwały, w którym zostaną określone 

stawki, łatwiej będzie można się odnieść.   

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że regulamin i stawki zostaną wprowadzone zarządzeniem 

Prezydenta Miasta a nie uchwałą, ponieważ jest to szybszy proces wdrożenia. Prezydent 

dodał, że postępuje racjonalnie i musi przyjąć takie stawki odpłatności, które będą zachęcały 

mieszkańców do korzystania z roweru miejskiego. Jeśli rada wyrazi swoją wolę  

o decydowaniu w tej kwestii to, można w każdej chwili przygotować projekt uchwały  

z ustaleniem cennika przez Radę Miejską.  

 

Sławomir Sieczkowski odniósł się do wypowiedzi Prezydenta i stwierdził, że Rada Miejska 

spotyka się co miesiąc i powinna pochylać się nad takimi sprawami, aby organ stanowiący to 

określał. Przepisy tak stanowią, żeby przekazywać uprawnienia Rady Miejskiej organowi 

wykonawczemu. Radni powinni być zaangażowani w proces ustalania tychże cen.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 1 radny 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi 

Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za korzystanie z systemu roweru 

publicznego w mieście Suwałki pn. SUWER.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej pierzei ulicy Wigierskiej, od ulicy 1 Maja do ulicy Utrata  

w Suwałkach.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Małgorzata Włoskowska wniosła autopoprawkę do uchwały w § 2, aby dodać pkt. 5. jako 

załącznik nr 4 dotyczący metadanych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych 

przeciw                                        – 1 

wstrzymało się od głosu              – 0 

nie wziął udziału w głosowaniu – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego północnej pierzei ulicy Wigierskiej, od ulicy 1 Maja 

do ulicy Utrata w Suwałkach.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu produkcyjno-usługowego przy ulicy Północnej w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Małgorzata Włoskowska wniosła autopoprawkę do uchwały w § 2, aby dodać pkt. 5. jako 

załącznik nr 4 dotyczący metadanych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu produkcyjno-usługowego przy ulicy 

Północnej w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Wiesław Stelmach szczegółowo omówił proponowane zmiany w budżecie na 2021 rok, 

dochody jak i wydatki. Zgłosił autopoprawki do projektu uchwały dotyczące zwiększenia 

dochodów ze sprzedaży mienia, oraz dwóch zmian dotyczących wydatków w zakresie: 
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bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej na wniosek Komendanta 

Państwowej Straży Pożarnej zakup nowego wozu ratowniczo – gaśniczego, jak również 

dokonanie przesunięć pomiędzy działem 900 i działem 600 w zakresie wydatków na 

dokumentację.  

 

Sławomir Sieczkowski: 1. W związku ze sprzedażą jakich nieruchomości ww. plan tak urósł, 

jakie są plany na sprzedaż nieruchomości w roku bieżącym?  2. Jakie zadania są związane 

 z realizacją wykupów? 3. Zwrot dotacji oraz płatności wykorzystanych niezgodnie  

z przeznaczeniem lub wykorzystanych z naruszeniem procedur (dotyczy pobranych 

nadmiernych wysokości).  Jakiego projektu dotyczą wydatki w kwocie 122 tys. zł. i z jakiego 

powodu należy je zwrócić?  

 

Wiesław Stelmach odnośnie sprzedaży mienia została sprzedana działka położona przy  

ul. Bakałarzewskiej. Odnośnie rodzajów wydatków jakie będą finansowane w ramach 

wykupów, są to odszkodowania za przejęcie gruntów pod drogi związane z ulicą na odcinku 

Północna i Wylotowa. Przebudowa dróg publicznych: ulica Bulwarowa, Zacisze, Reymonta. 

Przebudowa: ul E. Plater, Pileckiego i Wyszyńskiego Popiełuszki. Rozbudowa ulicy Armii 

Krajowej i ul Krzywólka oraz ul. Sejneńska i Utrata, razem ponad 4 miliony 800 tys. zł. 

Odnośnie pytania dotyczącego zwrotów środków, które zostały pozyskane na realizację 

projektów: Suwalskie Centra Kompetencji Zawodowej, które były realizowane w Zespole 

Szkół Technicznych, w Zespole Szkół Nr 4, oraz w Zespole Szkół Nr 6 w Suwałkach. Również 

zwrot dotyczy projektu pn. „Dzisiaj mali jutro duzi” Specjalny Ośrodek Szkolno – 

Wychowawczy Nr 1 w Suwałkach - są to środki, które nie zostały wykorzystane w związku 

 z ograniczeniami wynikającymi z pandemii oraz z zakończeniem realizacji tychże projektów. 

 

Łukasz Kurzyna uzupełnił wypowiedź p. Skarbnika i dodał, że w kwestii środków 

przeznaczonych na wykupy - ulica Północna i Wylotowa, łączna kwota na wykupy to 400 tys. 

zł. Poniesiony zostanie koszt wykupu nieruchomości skarbu państwa w kwocie 300 tys. zł. 

Zostaną wykupione grunty pod ścieżkę rowerową od rzeki Czarnej Hańczy do ul. Sikorskiego 

do ul. Bakałarzewskiej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 1 radny 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 

na 2021 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Ad pkt. 12 

Wolne wnioski.  

1. Jacek Niedźwiedzki czy są jakieś informacje w sprawie Suwalskiego Słownika 

Biograficznego? 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że oczekuje na to, że ww. słownik powstanie do 

końca maja br.  

2. Anna Ruszewska podziękowała za szybką interwencję odnośnie chodnika przy 

Centrum Handlowym Plaza.  

Więcej wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.             

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 


